
 
 
 
 
  
 

 
 
  
 
 
 

 
 
Referat fra møte i Dialog- og samarbeidsforum - 16.4.2018 - Samisk 
og reindriftsfaglig medvirkning i regional reindriftsforvaltning 
 
Tidspunkt: mandag 16. april 2018 kl. 11  
Møtested: Møterom Rypa, 3. etasje på Statens hus, Moloveien 10, Bodø  
 
Tilstede: 
Ragnhild Sparrok Larsen  (NRL) 
Tom Lifjell    (NRL) 
Sten Olav Heahtta   (Sametinget) 
Hill-Marta Solberg   (fylkesmann)  
Monica Iveland   (assisterende fylkesmann)  
John Kosmo    (landbruks- og reindriftsdirektør)  
Ing-Lill Pavall    (leder reindriftsseksjonen) 
Magne Haukås   (seksjon reindrift og referent) 
 
Saksliste:  
 
1.  
Hill-Marta Solberg ønsket velkommen og orienterte kort om bakgrunnen for forumet.  

 
2. Dialog mellom landbruks- og reindriftsnæringa 
Fylkesmannen orienterte om utviklingen av dialoggrupper mellom landbruk og reindrift. 
Dialogen er viktig for å få bedre kunnskap og forståelse om hverandres utfordringer, og for å 
finne praktiske løsninger.  
 
NRL har hatt møte med Bondelaget om temaet.  
 
NIBIO skal i gang med et forskningsprosjekt om reinbeiting på innmark. Det er viktig at 
næringsorganisasjonene bidrar i dette arbeidet.  
 
Gjennom årets reindriftsavtale legges det opp til et prosjekt i Hedmark angående 
landbruk/reindrift. 

 
3. Jernbanen - status påkjørsler og gjerdebygging 
Fylkesmannen orienterte om arbeidet som har vært gjort siden 2010 frem til i dag. Det er satt 
av penger til gjerder langs Nordlandsbanen, og prosjekteringen er i gang. 
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NRL er opptatt av at man unngår negative konsekvenser av gjerder, og at man hører de 
distriktene som blir berørt.  
 
4. og 5. Distriktstilskudd og Kriseberedskap  
NRL er opptatt av at distriktene utarbeider distriktsplaner. Det er satt av midler til dette i 
reindriftsavtalen.  
 
NRL ønsker at beredskapsutvalget er et aktivt utvalg som har oversikt over beitetilstand før 
krisen eventuelt rammer. Beitebefaring er med på å gi oversikt over situasjonen. Det har 
vært etterspurt mandat og opplæring av beredskapsutvalgene. Dette er noe 
Landbruksdirektoratet skal utarbeide. 
 
NRL orienterte om noen kommuner som bistår personer som er involvert i krisehendelser i 
reindrifta. Det er et samarbeid mellom kommunen, representanter fra reindrifta, Mattilsynet 
og SANKS. 
 
Tidligere har reinbeitedistriktene selv vurdert og avgjort hvordan de bruker midler avsatt på 
beredskapsfond. Nå skal beredskapsutvalget/Fylkesmannen avgjøre når distriktene kan ta i 
bruk midlene. Fylkesmannen mener at dette kan medføre at det kan ta tid å få tatt i bruk 
midlene, og det kan bety en redusert mulighet for å bruke midler til å forberede seg på 
beitekriser (fôringsvant rein, utstyr mm). 
 
Mattilsynet skal utarbeide beredskapsplan i forhold til CWD. Fylkesmannen bistår i dette 
arbeidet. Mattilsynet samarbeider også med NRL og Sametinget om dette. 
 
NRL følger utviklingen på CWD både i forhold til EUs regelverk og ny forskrift 

   
6. Reindriftsmelding  
Det er uheldig at man må gå tilbake til papirsøknad. Utvikling av ny programvare er svært 
kostbart. Det er trolig billigere å forenkle forskrifter og tilskuddsbehandling, slik at denne kan 
gjennomføres i eksisterende elektroniske løsninger. Både Fylkesmannen og Sametinget 
følger opp problemstillingen med Landbruksdirektoratet. 

 
7. Oppfølging av saker fra reindriftsseminaret 2018 
NRL mener det var viktige, men mange negativt vinklede saker på årets reindriftsseminar. 
Fylkesmannen ønsker å involvere NRL i arbeidet med programmet for 2019.   

 
8. Evaluering av dialog- og samarbeidsforum i Nordland  
Neste års møte forsøkes kombinert med reindriftsseminaret. Viktig å få innspill til tema på 
sakslista. 

 
9. Eventuelt  

1. Nasa 
Nærings og fiskeridepartementet har sendt på høring søknad om ekspropriasjon av 
nødvendige rettigheter for utvinning av kvartsforekomsten i Nasafjell. Fylkesmannen sender 
kopi av høringsdokumentene til NRL. 

2. Reindriftas arealbrukskart 
Fylkesmannen orienterte om arbeidet i kartgruppa som ledes av Landbruksdirektoratet med 
representanter fra NRL og Fylkesmenn.


